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§110     KS2022/54 

 
Planuppdrag för Bollebygd, Flässjum 2:59  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna planuppdrag för Bollebygd Flässjum 2:59 samt att lägga till 
uppdraget på listan för planprioritering. 
 

Ärendet 
2021-12-21 inkom en ansökan om planbesked för fastighet Flässjum 2:59 i Bollebygds centrum. 
Planförslaget syftar till att bebygga fastigheten med en större byggrätt i fem våningar med 
tillhörande källargarage. Byggnaden föreslås användas till både handel/kontor samt bostäder. 
  
2022-04-25 beslutade samhällsbyggnadsnämnden att ge positivt planbesked för fastigheten samt 
att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för vidare hantering av planuppdrag samt 
planprioritering (§74 SBN2022/11).  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna planuppdrag för Bollebygd Flässjum 2:59 samt att lägga till 
uppdraget på listan för planprioritering. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Beslut om planuppdrag för Bollebygd Flässjum 2:59, tjskr 
 Ansökan Planbesked Flässjum 2:59 
 §74 SBN Planbesked Bollebygd Flässjum 259(SBN202211-6) 
 Översiktskarta centrum Flässjum 259(SBN202211-3) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
 

Page 4 of 33



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-05-25 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§111     KS2022/61 

 
Planprioritering för Bollebygds kommun, våren 2022  

Beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att prioritera detaljplanerna enligt föreslagen ordning:  
  

1. DP Getabrohult 1:2, Getabrohult (SBN2015/97) 
2. DP Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt (SBN2021/61) 
3. Fördjupad översiktsplan Grönområden 
4. Översiktsplan revidering Västra Forsa 
5. DP Bollebygd, Flässjum 2:49, Hemgården (SBN2021/251) 
6. DP Bollebygd, Flässjum 2:59 (SBN2022/11) 
7. DP Rinna-Getabrohult (SBN2015/469) 
8. DP Bollebygd, Flässjum 13:1 m.fl. vid Bollebygdskolan (SBN2021/139) 
9. DP Bollebygd, del av Flässjum 12:77, vid Idrottsplatsområdet (SBN2021/110) 
10. DP Bollebygd, del av Flässjum 12:77, Högalund (SBN2021/223) 
11. DP Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Norr om Tallgränd (SBN2021/171) 

  
Sammanställd prioriteringslista ersätter föregående (KS 2021-12-16, § 215).  
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen ombeds yttra sig över prioritering av plan- och exploateringsenhetens ärenden 
och arbetsuppgifter som rör planverksamheten. Kommunstyrelsen fattade ett beslut om senaste 
planprioritering på sammanträdet i 16 december 2021, § 215. Avsikten är att uppdatera 
dokumentet och planprioriteringen två gånger per år. 
 
Trafikverket har informerat kommunen om att arbetet med järnvägsplaner kommer att påbörjas 
snart för den nya järnvägen (tidigare Götalandsbanan). Trafikverket planerar att presentera slutligt 
förslag till rangordning av lokaliseringsalternativen under början av 2022 och detta kommer sedan 
att skickas till regeringen som fattar det slutliga beslutet. Steget efter är att utreda exakt var 
järnvägen ska gå inom korridoren i järnvägsplaner. Järnvägsplanerna spänner över flera 
kommuner och Trafikverket kommer inte att börja i Bollebygd. Inför år 2023 och cirka tre år 
framåt behöver Bollebygds kommun ta höjd för kommande arbete med trafikplaner att arbetet 
med järnvägsplanen påverkar kommunens planering. Detta är dock inget som tas med i 
föreslagen planprioritering men kommunen behöver göra en analys av hur det påverkar 
kapaciteten för kommande år. 
 
Översiktsplanen antogs i kommunfullmäktige 2022-03-24, § 30. Kommunfullmäktige beslutade 
även om att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att efter antagande av ny översiktsplan 
revidera översiktsplanehandlingen. Syftet med uppdraget är att arbeta in en andra fas i 
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översiktsplanen där Västra Forsa ingår i handlingarna. Vid samma tillfälle gav 
kommunfullmäktige samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en fördjupad översiktsplan 
(FÖP) gällande grönområden. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att prioritera detaljplanerna enligt föreslagen ordning under rubriken 
”Prioriterade planer”, samt att sammanställd prioriteringslista ersätter föregående (KS 2021-12-
16, § 215).  
 
Prioriterade planer 

1. DP Bollebygd, Flässjum 13:1 m.fl. vid Bollebygdskolan (SBN2021/139) 
2. DP Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt (SBN2021/61) 
3. Fördjupad översiktsplan Grönområden 
4. DP Bollebygd, Flässjum 2:49, Hemgården (SBN2021/251) 
5. DP Bollebygd, Flässjum 2:59 (SBN2022/11) 
6. DP Rinna-Getabrohult (SBN2015/469) 
7. DP Getabrohult 1:2, Getabrohult (SBN2015/97) 
8. DP Bollebygd, del av Flässjum 12:77, vid Idrottsplatsområdet (SBN2021/110) 
9. DP Bollebygd, del av Flässjum 12:77, Högalund (SBN2021/223) 
10. DP Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Norr om Tallgränd (SBN2021/171) 
11. Översiktsplan revidering Västra Forsa 

Förvaltningens förslag bifalls av Michael Plogell (FR). 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Lars-Erik Olsson (S) föreslår, med instämmande av Sverre Fredriksson (M), att nr 1 och nr 
7 byter plats.  
  
Sverre Fredriksson (M) föreslår, med instämmande av Lars-Erik Olsson (S), att nr 11 blir nr 4, nr 
4 blir nr 5 osv. Planprioriteringen blir med förslagen från (S) och (M) enligt följande: 
  

1. DP Getabrohult 1:2, Getabrohult (SBN2015/97) 
2. DP Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Lövaslätt (SBN2021/61) 
3. Fördjupad översiktsplan Grönområden 
4. Översiktsplan revidering Västra Forsa 
5. DP Bollebygd, Flässjum 2:49, Hemgården (SBN2021/251) 
6. DP Bollebygd, Flässjum 2:59 (SBN2022/11) 
7. DP Rinna-Getabrohult (SBN2015/469) 
8. DP Bollebygd, Flässjum 13:1 m.fl. vid Bollebygdskolan (SBN2021/139) 
9. DP Bollebygd, del av Flässjum 12:77, vid Idrottsplatsområdet (SBN2021/110) 
10. DP Bollebygd, del av Flässjum 12:77, Högalund (SBN2021/223) 
11. DP Olsfors, Örlid 1:2 m.fl. Norr om Tallgränd (SBN2021/171) 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att arbetsutskottet antar förslag från (S) och (M).  
 

Beslutsunderlag 
 Planprioritering för Bollebygds kommun, våren 2022, tjskr 
 Bilaga till tjänsteskrivelse, kort beskrivning av planerna med karta 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§112     KS2021/12 

 
Upphävande av utvecklingsplan Olsfors-Hultafors - återremiss  

Beslut 
Ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från arbetsutskottet. 
 

Ärendet 
Behovet att ta fram en fördjupad översiktsplan för Olsfors-Hultafors angavs i översiktsplanen 
från 2002. Kommunen fattade senare ett beslut att istället för fördjupad översiktsplan upprätta en 
utvecklingsplan. Utvecklingsplan för Olsfors-Hultafors antogs av kommunfullmäktige 2008-09-
18.  
 
Utvecklingsplanens syfte var att stimulera utvecklingen i Olsfors och Hultafors, främst genom att 
föreslå nya områden för bostäder och omvandling av verksamhetsområden. Utvecklingsplanen 
angav även hur önskemål gällande natur, friluftsliv och kulturmiljö skulle tillgodoses. Underlaget 
har sedan antagandet nyttjats som stöd vid detaljplanering och bygglovgivning. 
 
Främsta fördelen med utvecklingsplan i stället för fördjupad översiktsplan ansågs vara att 
utvecklingsplan likställs med ett program för detaljplanearbete, men med friare innehåll och inte 
lika styrt av plan- och bygglagen. Detta metodval skulle rendera i halverad tidsåtgång. För att 
säkra legitimiteten genomfördes en väl tilltagen och förankrande samrådsprocess.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen genomför översyn av gällande planeringsunderlag för att förenkla 
förståelsen och användandet av ny översiktsplan. Detta uppnås bland annat genom att upphäva 
äldre planeringsunderlag av övergripande karaktär (planprogram, utvecklingsplaner och dylikt) 
där ny översiktsplan anger rekommendationer.  
 
Kommunstyrelsen och kommunfullmäktige hanterade ärendet under 2021. Kommunfullmäktige 
återremitterade ärendet till kommunstyrelsen 2021-06-09, § 103, med uppdraget att säkerställa att 
de aktuella förslag och åtgärder som återfinns i utvecklingsplanen inarbetades i den nya 
översiktsplanen. I återremitteringen meddelas även att när ny översiktsplan blivit antagen kan 
utvecklingsplanen behandlas och avvecklas. Ny översiktsplan antogs av kommunfullmäktige 
2022-03-24. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige upphäver utvecklingsplan för Olsfors-

Page 8 of 33



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-05-25 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Hultafors. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från 
arbetsutskottet. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Upphävande av utvecklingsplan för Olsfors-Hultafors 
 §93 KSAU Upphävande av utvecklingsplan Olsfors-Hultafors 
 Utvecklingskarta utvecklingsplan Olsfors_Hultafors 
 Upphävande av utvecklingsplan för Olsfors-Hultafors 
 §103 Kf Upphävande av utvecklingsplan Olsfors-Hultafors 
 Fördjupad bedömning upphävande utvecklingsplan 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§113     KS2017/324 

 
Upphävande av planprogram för Mjöshult-Glosås  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunstyrelsen 
upphäver uppdraget om ett planprogram för Mjölshult-Glosås, § 10 (KS2017/324). 
 

Ärendet 
I januari 2018 beslutade kommunstyrelsen att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram 
ett planprogram som underlag för framtida detaljplanearbete inom Mjöshult-Glosås 
(KS2017/324). Detta med anledning av flertalet ansökningar om planbesked och förfrågningar 
om ny bebyggelse i området som inkom till samhällsbyggnadsförvaltningen under 2017. Sedan 
detta beslut togs har en ny översiktsplan antagits i kommunen och trafikverket har även meddelat 
att det inte kommer bli någon ny tågstation i Kråktorp. Detta skapar nya förutsättningar för såväl 
bebyggelsetrycket som kommunens utveckling i Mjöshult-Glosås. 
  
Utan en ny tågstation i Kråktorp och med de nya riktlinjerna i översiktsplanen 2022 finns det inte 
längre något behov att ta fram ett planprogram för området. Kommunens resurser kan istället 
användas på andra projekt. 
 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen att upphäva uppdraget om ett 
planprogram för Mjölshult-Glosås, § 10 (KS2017/324). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §75 SBN Begäran om uppdrag för framtagande av planprogram för Mjöshult-

Glosås(SBN2017660-6) 
 Bilaga karta utredningsområde(SBN2017660-4 ) 
 Upphävande av uppdrag Planprogram Mjöshult-Glosås(SBN2017660-5) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§114     KS2019/96 

 
Mjöshult 1:13, avskrivning av ärende om planbesked  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunstyrelsen lämnar inte 
planuppdrag för Mjöshult 1:13. Ärendet avskrivs.  
 

Ärendet 
I maj 2019 beslutade kommunstyrelsen att ge positivt planbesked för Mjöshult 1:13 med kravet 
att planuppdrag ges först när ett planprogram finns antaget för området, § 64 (KS2019/96). 
Samhällsbyggnadsnämnden har i skrivelse daterad 2022-03-21 föreslagit kommunstyrelsen att 
upphäva uppdraget om planprogram med hänvisning till de förändrade 
planeringsförutsättningarna kopplat till järnvägen i Kråktorp. 
  
Ett planuppdrag för Mjöshult 1:13 skulle kräva tid och resurser från kommunen som nu kan 
användas till andra prioriterade planer. Att istället tillåta tillägg genom bygglov är ekonomiskt 
fördelaktigt både för kommunen och exploatörer då processen att pröva enstaka bygglov är 
mindre resurskrävande. 
 

Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunstyrelsen att inte lämna planuppdrag för Mjöshult 
1:13 utan istället avskriva ärendet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan tillstyrkas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 §76 SBN Mjöshult 113 Avskrivning av ärende om planbesked(SBN2018724-8) 
 Avskrivning av ärende för Mjöshult 113(SBN2018724-7) 
 §64 KS Ansökan om planbesked för Mjöshult 1:13 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§115     KS2022/63 

 
Riktlinjer för informationssäkerhet och dataskydd i Bollebygds 
kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer, daterat 2022-05-25, för informationssäkerhet och 
dataskydd i Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Förslag till riktlinjer är en del av Bollebygds kommuns viljeinriktning och övergripande principer 
för informationssäkerhetsarbetet och personuppgiftshanteringen i kommunen. Riktlinjerna är ett 
dokument som innehåller anvisningar och rekommendationer för hur policyn för 
informationssäkerhet och dataskydd ska uppnås. 
  
Alla kommunens verksamheter hanterar information. Den information som hanteras är i 
förhållande till kommunens invånare, företag och organisationer, samt vår egen organisation. 
Informationen som kommunen ansvarar för ska vara felfri och utgör grunden för tillit och 
förtroende. 
  
När riktlinjerna är antagna kommer kommunens förvaltningar ha till ansvar att arbeta fram egna 
rutiner för hur informationssäkerhets- och dataskyddsarbetet ska se ut i respektive förvaltning.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer, daterat 2022-05-25, för informationssäkerhet och 
dataskydd i Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Riktlinjer för informationssäkerhet och dataskydd 
 Riktlinjer för informationssäkerhet och dataskydd 
 §49 Kf Policy informationssäkerhet och dataskydd 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§116     KS2020/280 

 
Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och 
familjeomsorgens myndighetsenheter - remissvar från 
samhällsbyggnadsnämnden  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen överlämnar ärendet till kommunstyrelseförvaltningen för fortsatt beredning, 
utifrån ett helhetsperspektiv. 
 

Ärendet 
Socialnämnden har initierat ett ärende till kommunstyrelsen om akut behov av 
verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgen. Nämnden menar att under den senaste 
tiden har antalet våldsärenden ökat kraftigt vilket ställer högre krav på individ- 
och familjeomsorgens lokaler. Utifrån situationen i samhället ses en stor risk att våldsärenden 
även fortsatt kommer att utgöra en stor andel av verksamhetens ärenden. Personalgruppen har 
utökats kraftigt sedan nuvarande lokaler togs i bruk och det är nu inte längre hållbart ur ett 
arbetsmiljöperspektiv. Personalen tvingas dessutom att kompromissa med ärendesekretessen på 
grund av trångboddhet i lokalerna. Behovet av nya lokaler har uppmärksammats under en 
längre tid och finns med i lokalresursplanen men genom förändringen i ärendetyperna samt en 
ökad belastning av antal ärenden har situationen blivit akut. Då det inte är sannolikt att 
varken ärendetyp eller belastning kommer att ändras till det bättre inom den närmsta framtiden 
behöver åtgärder vidtas så snart som möjligt. 
  
Kommunstyrelsen beslutade på sammanträde 2021-08-31, § 140, att remittera ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande, enligt ärendegång i Lokalresursplan för Bollebygds 
kommun 2021-2030; Akut lokalbehov pkt 4.2. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-04-25, § 78, och lämnat 
ett yttrande till kommunstyrelsen, daterat 2022-04-25, där bland annat följande 
belyses; Samhällsbyggnadsnämnden ha tolkat uppdraget och har utifrån det gjort en förstudie i 
vilken det har utretts möjlighet, förutsättningar och kostnader för att bygga om lokalen på 
Hembygdsvägen 5 till anpassade kontor för socialnämndens behov (IFO). Utredningen har 
avgränsats till norra delen av byggnaden och det är endast den delen som berörs i detta yttrande 
samt återrapport. Förslaget från samhällsbyggnadsnämnden är att låta samhällsbyggnadsnämnden 
få uppdraget av kommunstyrelsen att vidare projektera för ombyggnation av Hembygdsvägen 
samt att låta ianspråkta medel om 27 mkr för ändamålet. Om beslut tas att ge 
samhällsbyggnadsnämnden uppdrag att gå vidare med projektering och byggnation så är 
tidsplanen ett färdigställande (inklusive tid för projektering, upphandling samt byggnation) 
preliminärt 3-3,5 års tid. Det vill säga att under 2025 kan lokalerna förhoppningsvis stå klara. I 
förstudien har samtliga relevanta handlingar synats och utvärderats utifrån byggnadens 
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möjligheter att byggas om. Platsbesök är gjort vid två tillfällen för okulär syning av fasad, väggar, 
tak, grund och invändigt inventering. Behovsbeskrivning har tagits fram tillsammans med 
verksamheten och utifrån det har framtagande av planritningar gjorts i samverkan med arkitekt, 
verksamhet samt skyddsombud. En preliminär kalkyl har tagits fram med hjälp av Norconsult, 
bland annat baserad på ändrad planlösning, installationer och relevanta nyckeltal. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen överlämnar ärendet till 
kommunstyrelseförvaltningen för fortsatt beredning utifrån ett helhetsperspektiv. Förslaget 
antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §140 KS Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgens 

myndighetsenheter - återremiss 
 §78 SBN Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgens 

myndighetsenheter 
 Yttrande SBN Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgens 

myndighetsenheter 
 §106 KS Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgens 

myndighetsenheter 
 §75 SN Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgens 

myndighetsenheter - återremitterat ärende(SN2020168-8) 
 Akut behov av verksamhetslokaler för IFO myndighet  - återremiss(SN2020168-7) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§117     KS2022/18 

 
Åtgärdsprogrammet för miljömålen – Utmaningar för ett hållbart 
Västra Götaland  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun gör åtaganden i 5 punkter, enligt bilaga 
"Blankett åtaganden". 
  
Reservation 
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot arbetsutskottets beslut med följande motivering: Sverige 
ska vara ledande i genomförandet av Agenda 2030 och de 17 globala målen för hållbar 
utveckling. Genom att arbeta med de regionala miljömålen i Västra Götaland arbetar vi även med 
den miljömässiga dimensionen av Agenda 2030. Utmaningarna för att nå målen är globala men 
lösningarna är många gånger lokala. Därför är kommunens handlingskraft avgörande för att 
omsätta dessa globala åtaganden till praktisk handling. Barnkonsekvensanalys; 2021 års 
miljömålsbedömningar visar att Västra Götaland inte kommer nå uppsatta miljömål till 2030. 
Nuvarande generation kommer att lämna över miljöproblem till kommande generationer. Det är 
av största vikt att alla skruvar upp tempot i miljömålsarbetet ytterligare och att Bollebygds 
kommun bidrar till att nå miljömålen. Tillsammans kan olika aktörer göra märkbar skillnad som 
främjar både miljön och klimatet och vi kommuner har en viktig roll i detta, allt för att den 
kommande generationen ska ärva så få miljöproblem som möjligt. Ambitionsnivån är alldeles för 
låg Bollebygd kan bättre. Bollebygd ansluter sig till 5 av målen i dokumentet detta är en 
minskning från initiala 10 mål som kommunen tänkte anta. Med tanke på att Bollebygd generellt 
gör väldigt lite för miljön är detta inte ok. Bollebygd, Sverige och världen står inför enorma 
utmaningar när det gäller att komma till rätta med dom globala miljömålen, då måste vi ta vårt 
ansvar i detta och höja ambitionsnivån. 
 

Ärendet 
Ärendet har varit uppe i kommunstyrelsens arbetsutskott på sammanträde 2020-04-28. 
Arbetsutskottet skickade vidare ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag. Anledningen till 
det var att arbetsutskottet önskade förtydligande och dialog med tjänstepersoner kring åtaganden 
som föreslagits. Tjänstepersoner gick igenom förslagen till åtaganden ytterligare en gång och 
reviderade sitt förslag. Istället för de tidigare 10 föreslagna åtagandena föreslås nu 5 åtaganden. 
  
Under 2021 har Länsstyrelsen tillsammans med Skogsstyrelsen och i dialog med kommuner och 
viktiga aktörer i åtgärdsarbetet reviderat det regionala åtgärdsprogrammet för miljömålen 
Utmaningar för ett hållbart Västra Götaland. Det regionala åtgärdsprogrammet för miljömålen 
beslutades i slutet av år 2021. Åtgärdsprogrammet gäller för åren 2022–2025 och berör 
regionala och lokala aktörer i Västra Götalands län. På åtgärdsprogrammets hemsida finns 
information om hur åtgärdsprogrammet har tagits fram, vilka aktörer som berörs, information 

Page 15 of 33



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-05-25 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

om regionala miljömål och de globala hållbarhetsmålen samt om genomförande och arbetssätt. 
  
Det finns en mer detaljerade beskrivningar av åtgärderna som bakgrund, förväntade miljömässiga, 
sociala och ekonomiska effekter av åtgärderna samt vilken rapportering och uppföljning som 
förväntas av de aktörer som åtar sig åtgärder på www.hallbartvg.se. 
  
Uppföljningen blir ett viktigt underlag i de årliga regionala bedömningarna av miljömålen där 
åtgärder ska redovisas och där den sammanlagda effekten av åtgärderna i det regionala 
åtgärdsprogrammet bedöms. ”Detaljerat underlag om åtgärderna” kan revideras vid behov under 
åtgärdsprogrammets period 2022–2025, till exempel om nya indikatorer tas fram eller andra 
förutsättningar ändras. 
  
Varje kommun ska rapportera in till Länsstyrelsen om och vilka åtaganden i åtgärdsplanen man 
kommer att arbeta med under perioden 2022-2025.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun gör åtaganden i 5 punkter, enligt bilaga 
"Blankett åtaganden". 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
  
Reservation 
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot arbetsutskottets beslut med följande motivering: Sverige 
ska vara ledande i genomförandet av Agenda 2030 och de 17 globala målen för hållbar 
utveckling. Genom att arbeta med de regionala miljömålen i Västra Götaland arbetar vi även med 
den miljömässiga dimensionen av Agenda 2030. Utmaningarna för att nå målen är globala men 
lösningarna är många gånger lokala. Därför är kommunens handlingskraft avgörande för att 
omsätta dessa globala åtaganden till praktisk handling. Barnkonsekvensanalys; 2021 års 
miljömålsbedömningar visar att Västra Götaland inte kommer nå uppsatta miljömål till 2030. 
Nuvarande generation kommer att lämna över miljöproblem till kommande generationer. Det är 
av största vikt att alla skruvar upp tempot i miljömålsarbetet ytterligare och att Bollebygds 
kommun bidrar till att nå miljömålen. Tillsammans kan olika aktörer göra märkbar skillnad som 
främjar både miljön och klimatet och vi kommuner har en viktig roll i detta, allt för att den 
kommande generationen ska ärva så få miljöproblem som möjligt. Ambitionsnivån är alldeles för 
låg Bollebygd kan bättre. Bollebygd ansluter sig till 5 av målen i dokumentet detta är en 
minskning från initiala 10 mål som kommunen tänkte anta. Med tanke på att Bollebygd generellt 
gör väldigt lite för miljön är detta inte ok. Bollebygd, Sverige och världen står inför enorma 
utmaningar när det gäller att komma till rätta med dom globala miljömålen, då måste vi ta vårt 
ansvar i detta och höja ambitionsnivån. 
 

Beslutsunderlag 
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 Brev till Kommunstyrelsen från Landshövdingen 
 Blankett åtaganden(161571) (0) 
 Blankett åtaganden 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§118     KS2022/82 

 
Årlig avstämning av trafikförsörjningsprogrammet för Västra 
Götaland  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande och översänder det till Boråsregionen och Västra 
Götalandsregionen som sitt svar på remissen. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun har fått möjlighet att yttra sig över trafikförsörjningsprogrammet som är det 
centrala styrdokumentet för utveckling av kollektivtrafiken i Västra Götaland. Det är det 
dokument som kollektivtrafiknämnden i Västra Götalandsregionen använder för att lägga sitt 
uppdrag till Västtrafik och det är kärnan för samverkan mellan kommuner och region. Västra 
Götalandsregionen ansvarar för kollektivtrafiken och kommunerna för samhällsbyggnad och 
lokal infrastruktur. Programmet beslutades 2012 efter samråd med alla kommuner genom 
kollektivtrafikråden. Samverkansformerna utvärderades 2020, vilket ledde till reviderade 
samverkansformer 2021. Kollektivtrafiknämnden gör en årlig avstämning med kommunerna av 
trafikförsörjningsprogrammets måluppfyllelse. Syftet med remissen är att stämma av arbetet med 
att nå målen i trafikförsörjningsprogrammet och frågeställningar kopplat till uppföljningen, dels 
en aktualisering av miljö- och klimatstrategin. Årets uppföljningsrapport innehåller både en del 
som beskriver måluppfyllelsen och en del som beskriver genomförandet av programmet. I 
genomförandet ingår de strategier och fyra fokusområden som är en del av 
trafikförsörjningsprogrammet. 
 
Västra Götalandsregionen vill ha svar på följande frågor om trafikförsörjningsprogrammet 2021: 
* Reflektioner kring måluppfyllelsen för 2021 och utmaningarna med att marknadsandelen, 
resandet 
   och ekonomin för kollektivtrafiken försämrats med anledning av pandemin. 
* Hur kan vi hjälpas åt att vända utvecklingen? Hur kan vi verka för det ”nya normala” där 
   hållbara resvanor är norm? Vilken roll kan och bör digitaliseringen spela? 
* Programmet innehåller fyra fokusområden som kräver samverkan för att nå framgång. Vilka  
   möjligheter ser ni att bidra till de olika fokusområdena? Exemplifiera gärna. 
* Övriga synpunkter/kommentarer? 
 
Boråsregionen vill ha kommunens svar senast 2022-07-31. Västra Götalandsregionen önskar 
kollektivtrafikrådens svar senast 2022-09-30. Boråsregionen gör ett samlat svar från kommunerna 
i Sjuhärad utifrån de svar som inkommer. Det samlade svaret kommer att presenteras på det 
Delregionala Kollektivtrafikrådet (DKR) under hösten i Direktionen. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande och översänder det till Boråsregionen och Västra 
Götalandsregionen som sitt svar på remissen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden meddelar 
även att materialet kommer att revideras redaktionellt utifrån dagens diskussion, inför behandling 
i kommunstyrelsen.  
 

Beslutsunderlag 
 Årlig avstämning om trafikförsörjningsprogrammet 
 Svar på remiss - Årlig avstämning om trafikförsörjningsprogrammet 
 Remissbrev årlig avstämning om trafikförsörjningsprogrammet 2021 
 Uppföljning Regionalt trafikförsörjningsprogram i Västra Götaland 
 Bilaga Aktualisering av Miljö- och klimatstrategi för kollektivtrafiken i Västra Götaland 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§119     KS2022/31 

 
Enkla jobb och praktikplatser  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tackar för utredningen. Kommunstyrelsen föreslår att socialnämnden 
utvärderar om de själva inom given ram kan verkställa intentionen i utredningen. Införandet av 
nytt arbetssätt och organisation bör i annat fall införlivas i kommunens ordinarie budgetprocess. 
 

Ärendet 
I budget 2021 ges kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att samordna och driva på arbetet för 
att skapa en kommungemensam struktur och organisation som ska möjliggöra att fler kan 
erbjudas praktikplats och enklare jobb i kommunens verksamheter. Uppdraget ska genomföras i 
samverkan med övriga tre förvaltningar i kommunen. Utifrån utvecklingen med ett ökande antal 
långtidsarbetslösa och kommunernas ansvar för målgruppen som står längst från 
arbetsmarknaden, finns ett stort behov av att utveckla möjligheter för dessa personer att 
utvecklas genom utbildning, arbetsträning/praktik, språkpraktik och olika former av 
stödanställningar samt reguljärt arbete.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen tackar för utredningen. Kommunstyrelsen föreslår att socialnämnden 
utvärderar om de själva inom given ram kan verkställa intentionen i utredningen. Införandet av 
nytt arbetssätt och organisation bör i annat fall införlivas i kommunens ordinarie budgetprocess. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Kommungemensam struktur och organisation för fler praktikplatser och enklare jobb i 

kommunens verksamheter - utredning 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
 

Page 20 of 33



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-05-25 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

§120     KS2022/113 

 
Revidering av borgensavgifter  

Beslut 
Ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från arbetsutskottet. 
 

Ärendet 
När en kommun ställer ut lån till ett koncernbolag krävs ett räntepåslag (sk Borgensavgift) för att 
vara förenligt med såväl skattelagstiftning som EU-lagstiftning. Borgensavgiften i Bollebygds 
kommun har under flera års tid legat på 0,2 % vilket inte bedöms vara förenligt med EU:s 
statsstödsregler. För att hamna på rätt nivå har ekonomiavdelningen beställt en analys av 
företaget Söderberg & partners. Analysen visar att borgensavgiften bör sättas till 0,57 %, vilket 
innebär en ökad intäkt för kommunen på netto ca 700 tkr. 
  
I dagsläget uppgår borgensavgifterna till ca 0,4 mnkr vilket motsvarar 0,2 % av stiftelsens lån som 
ej är hänförliga till Bollegården. Om borgensavgiften sätts till 0,57 % av hela lånesumman så 
kommer intäkterna istället uppgå till ca 1,5 mnkr vilket innebär en ökad intäkt för kommunen på 
1,1 mnkr och samtidigt en ökad kostnad för stiftelsen på lika mycket. För att kunna möta den 
ökade kostnaden behöver stiftelsen öka sina hyresintäkter med, allt annat lika, ca 2,6 %. Till viss 
del kommer den hyresökningen även drabba Bollebygds kommun då även lånen som är 
hänförliga till Bollegården kommer belastas med borgensavgift. Efter avräkning av interna 
mellanhavanden beräknas nettoeffekten för kommunen bli ca. 700 tkr. 
  
Jäv 
Sverre Fredriksson (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut av ärendet. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa borgensavgiften till 0,57 % för år 
2022 och framåt. Borgensavgiften revideras varje år i samband med budgetbeslutet. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från 
arbetsutskottet. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Revidering av borgensavgifter 

Page 21 of 33



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2022-05-25 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 Analys Bollebygds kommun april 2022 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§121     KS2022/103 

 
Fritidsbank i Bollebygds kommun - information  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har fått i uppdrag att utreda förutsättningarna för en Fritidsbank i 
Bollebygds kommun. En utredningen är gjord och den har delgivits kommunstyrelsen. 
  
Ur barnperspektivet sett skulle en Fritidsbank troligen ge fler barn och ungdomar i Bollebygds 
kommun möjlighet att delta i olika fritidsaktiviteter. Barns uppväxtvillkor skulle jämnas ut ur den 
aspekten och barn och ungdomar skulle också ges utökade möjligheter till en aktivare fritid. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att konceptet med en Fritidsbank eller liknande är en 
positiv etablering som dels kan ge nya arbetstillfällen för personer som står utanför den ordinarie 
arbetsmarknaden, dels ge bättre förutsättningar för alla att kunna delta i olika 
fritidsaktiviteter. Idag finns dock ingen budet avsatt för etablering/öppnande av fritidsbank i 
Bollebygds kommun. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Utredning för förutsättningar för Fritidbank i Bollebygds kommun 
 Förutsättningar för Fritidsbank i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§122     KS2020/256 

 
Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun - återremiss  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag till nya lokala 
ordningsföreskrifter, daterad 2022-05-01. I och med antagandet av nya ordningsföreskrifter 
upphävs kommunfullmäktiges beslut 1996-02-29, § 20 (Antagande av allmänna lokala 
ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun), samt fullmäktiges beslut 2002-04-11, § 31 
(Begäran om tillägg till de lokala ordningsföreskrifterna). 
 

Ärendet 
2022-02-10 var ärendet kommunens lokala ordningsföreskrifter uppe för beslut i 
kommunfullmäktige. På sammanträdet uppstod frågor om skillnaden mellan begreppen offentlig 
plats och allmän plats enligt Plan och bygglagen (PBL) och vad som skiljer dem åt i 
ordningsstadgan och i ordningslagen. Frågan har ställts till plan- och exploateringsenheten om 
skillnaden mellan begreppen samt om enhetens möjligheter att ta fram en karta över alla områden 
som omfattas av ordningsstadgan. Följande svar har lämnats av plan- och exploateringsenheten: 
Det här är allmän plats: Allmän plats var ett juridiskt begrepp vars ursprung kommer från lagen 
Allmän ordningsstadga från 1956, som numera är upphävd och ersatt av Ordningslagen (SFS 
1993:1617). Allmän plats avsåg då väg, gata, torg eller område som är tillgängligt för alla. 
Begreppet används på det stora hela inte idag, utan har ersatts med benämningen offentlig plats. 
Allmän plats förekommer dock fortfarande i plan- och bygglagen ("en gata, en väg, en park, ett 
torg eller ett annat område som enligt en detaljplan är avsett för ett gemensamt behov") samt i 
vapenlagen och i brottsbalken. I brottsbalken avser man då också butiker, kyrkor, restauranger, 
teatrar och tåg som allmänna platser. Reglerna för allmän plats gäller oavsett vem som äger 
marken, om marken ianspråktagits för att vara tillgänglig för allmänheten. Dock måste marken 
för att bli allmän plats tas i anspråk som sådan. Detta görs genom att en Lantmäteriförrättning 
genomförs, varvid hela eller i förekommande fall delar av fastigheten går över och blir allmän 
plats. I samband med övergången skall markägaren gottgöras ekonomiskt av den exempelvis 
samfällighet som tagit marken i anspråk som allmän plats. Om i detaljplan som allmän plats 
planerad allmän plats inte tas i anspråk som sådan, finns något inom Plan- och bygglagen (PBL) 
som betecknas pågående användning, vilket innebär att den dittills pågående användningen är 
tillåten tills ianspråktagande sker. 
  
Det här är en offentlig plats: Offentliga platser i Sverige är enligt 1 kap. 2 § Ordningslagen: 
1. allmänna vägar, 
2. gator, vägar, torg, parker och andra platser som i detaljplan redovisas som allmän plats och 
som har upplåtits för sitt ändamål, 
3. områden som i detaljplan redovisas som kvartersmark för hamnverksamhet, om de har 
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upplåtits för detta ändamål och är tillgängliga för allmänheten, samt 
4. andra landområden och utrymmen inomhus som stadigvarande används för allmän trafik. 
 
Bedömning av arbetsinsatsen som krävs för att hålla en karta av samtliga platser som omfattas av 
ordningsstadgan ajour. Kort kan man beskriva det som att alla genomförda allmänna platser 
också är offentlig plats. Dock finns det i Bollebygds kommun gott om områden som är planlagda 
som allmän plats men där lantmäteriförrättningarna och gatuutbygganden som krävs för att 
uppfattas som offentlig plats inte är genomförd. T.ex. så finns det allmän plats gata i detaljplanen 
för Bergadalen där gatan ännu inte är offentlig plats eftersom gatan inte är byggd och 
lantmäteriförrättningen som skapar en fastighetsgräns runt gatan inte är genomförd. Den är 
fortfarande allmän plats enligt PBL, men den har ännu inte blivit en offentlig plats. Det finns 
även gott om t.ex. grönområden som är planlagda med enskilt huvudmannaskap i byggnadsplaner 
i områden Olsfors, Töllsjö och Hultafors, där borde något likande en vägförening ha skapats för 
att gemensamt sköta grönytorna. Eftersom det enskilda huvudmannaskapet säger att de är 
allmänna ytor, men som inte ska ägas och driftas av kommunen. Något som ytterligare försvårar 
tolkningen av vad som ska ses som offentlig plats är att i vissa fall äger kommunen delar av de 
enskilda grönområdena. Det kan också finnas gator som enligt ordningslagen borde tolkas som 
offentlig plats som inte är allmän plats t.ex. Guldsandbivägen som är kvartersmark i gällande plan 
och sköts som en gemensamhetsanläggning av de boende. Bollebygds kommun har inga områden 
för hamnverksamhet enligt punkt 3 på listan över offentlig plats men parkeringen vid 
Bollenkollen kan räknas i till punkten 4, eftersom den är planlagd för trafikändamål. 
  
För att svara på frågan om Bollebygds allmänna platser är offentliga platser krävs alltså en 
genomgång av samtliga detaljplaner i kommunen samt en handpåläggning för att se om 
detaljplanerna är genomförda. Av resonemanget ovan framgår att det är flera parametrar som 
behöver vägas in för att avgöra om en allmän plats är att beakta som offentlig plats. För att sedan 
rita en karta över all offentlig plats så behövs en digitalisering av samtliga allmänna platser och för 
att göra det behöver detaljplanerna digitaliseras. Att digitalisera samtliga detaljplaner är påbörjat 
av kommunens plan- och exploateringsenhet. Arbetsinsatsen som krävs för att digitalisera 
samtliga planer i Bollebygd beräknas motsvara en heltidstjänst i ett år. Arbetet kräver att den som 
gör digitaliseringen kan tolka en plankarta och göra avvägningar i tolkningen. Därför görs arbetet 
med digitalisering av detaljplaner i mån av tid. Idag har plan- och exploateringsenheten ingen 
tidplan för när arbetet beräknas vara klart. När digitaliseringen är klar behövs en handpåläggning 
för att se vilka av de allmänna platserna som inte är genomförda på ett sådant sätt så att de är att 
betrakta som offentlig plats. En faktor som ytterligare försvårar arbetet är att hela tiden 
tillkommer allmän plats och offentlig plats, tex. genom att nya detaljplaner görs och genom att 
allmän plats i gamla detaljplaner löses in. Därav skulle en karta som beslutsunderlag snabbt 
förlora sin aktualitet. Eftersom det inte går att få en korrekt karta av offentliga platser innan 
digitaliseringen av detaljplanerna är gjord och eftersom kartan snabbt skulle bli obsolet föreslår 
förvaltningen att ordningsstadgan fastställs utan kartmaterial. Om det är viktigt att det på sikt 
finns en karta där det är gjort en tolkning över samtliga ytor i kommunen som omfattas av den 
lokala ordningsstadgan kan plan- och exploateringsenheten åta sig arbetet att ta fram det som en 
del av kommunens digitala karta som finns på hemsidan när digitaliseringen av detaljplanerna är 
klar. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlade återremissen på sammanträde 2022-03-31, § 63, och 
beslutade att återigen återremittera ärendet för att arbeta in Biblioteksparken under § 13 samt 
tillhörande karta. Denna ändring är nu gjord i det material som presenteras på sammanträdet. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.   
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag till nya lokala 
ordningsföreskrifter, daterad 2022-05-01. I och med antagandet av nya ordningsföreskrifter 
upphävs kommunfullmäktiges beslut 1996-02-29, § 20 (Antagande av allmänna lokala 
ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun), samt fullmäktiges beslut 2002-04-11, § 31 
(Begäran om tillägg till de lokala ordningsföreskrifterna). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Lokala ordningsföreskrifter i Bollebygds kommun - återremiss 
 Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun 
 Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun 
 Lokala ordningsföreskrifter för Bollebygds kommun (nuvarande) 
 Bollebygds kommuns lokala ordningsföreskrifter, kommunala badplatser (bilaga 1) 
 Bollebygds kommuns lokala ordningsföreskrifter (bilaga 2) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§123     KS2022/111 

 
Remiss Boråsregionen; Finansieringslots kultur  

Beslut 
Ärendet skickas på remiss till utbildningsnämnden. Kommunstyrelsen önskar svar kring vad 
nämnden anser om förslaget från Boråsregionen, samt om kostnaden kan tas inom 
utbildningsnämndens budgetram. 
  
Deadline för svar till kommunstyrelsen är 2022-06-30. 
 

Ärendet 
Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund tog vid sitt sammanträde 2022-04-
29 del av förstudierapporten gällande finansieringslots kultur och beslutade att be kommunerna 
att ta beslut om huruvida en gemensam finansieringslotsfunktion för kultur ska inrättas samt om 
kommunerna kan dela på ansvaret att motfinansiera regionens bidrag om totalt 500 tkr. 
  
En preliminär finansieringsmodell med fördelning utifrån invånarantal visar att för Bollebygds del 
handlar det om knappt 35 tkr. Medlemskommunernas beslut meddelas Boråsregionen senast 
2022-08-26. På grund av tidsbrist föreslår kommunstyrelseförvaltningen att arbetsutskottet 
beslutar om eventuell remiss till utbildningsnämnden. Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut i 
ärendet på sammanträde 2022-08-30.  
  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet skickas på remiss till utbildningsnämnden. 
Kommunstyrelsen önskar svar kring vad nämnden anser om förslaget från Boråsregionen, samt 
om kostnaden kan tas inom utbildningsnämndens budgetram. Deadline för svar till 
kommunstyrelsen är 2022-06-30. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Protokollsutdrag § 29 220429 Finansieringslots kultur 
 Boråsregionen rapport finaniseringslots kultur 

Skickas till 
Utbildningsnämnden 
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§124     KS2022/114 

 
Skrivelse till kommunstyrelsen med anledning av kostnadsökningar 
inom måltidsverksamheten - information  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tackar samhällsbyggnadsnämndens presidium för informationen.  
 

Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämndens presidium har skickat en skrivelse till kommunstyrelsen, med 
anledning av ökande kostnader inom måltidsverksamheten.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen tackar samhällsbyggnadsnämndens presidium 
för informationen. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Skrivelse till  kommunstyrelsen med anledning av kostnadsökningar inom 

måltidsverksamheten(162421) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§125     KS2022/102 

 
Biblioteksplan 2022-2025 för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar Bollebygds 
kommuns biblioteksplan 2022-2025. 
  
I och med antagandet av den nya biblioteksplanen upphävs kommunfullmäktiges beslut 2017-12-
07, § 184, (Biblioteksplan 2018-2021 för Bollebygds kommun, KS2017/268). 
 

Ärendet 
I Bibliotekslagen (2013:801, § 3) framgår det att kommunen är ansvarig för folkbiblioteken och 
skolbiblioteken (i enlighet med bestämmelserna i skollagen 2010:800). Det står också att 
folkbiblioteken ska vara tillgängliga för alla och anpassade till användarnas behov samt att 
biblioteken innehar ett utbud av medier och tjänster som ska präglas av allsidighet och kvalitet 
(6§). Kommunen ska anta en biblioteksplan för sin verksamhet på biblioteksområdet (SFS 
2013:801, 17§). Förslag på Bollebygds kommuns biblioteksplan 2022-2025 bygger bland annat på 
den regionala biblioteksplanen men även på Unesco - Folkbiblioteksmanifest, Unesco - 
Skolbiblioteksmanifest med flera. Biblioteksplanen ska ge närmare besked om verksamhetens 
inriktning och omfattning på ett sådant sätt att medborgarnas möjligheter att påverka gynnas. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-04-20, § 30.  
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Utbildningsnämndens förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anta Bollebygds kommuns biblioteksplan 
2022-2025. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår följande som tilläggsförslag; I och med antagandet av den nya 
biblioteksplanen upphävs kommunfullmäktiges beslut 2017-12-07, § 184, (Biblioteksplan 2018-
2021 för Bollebygds kommun, KS2017/268). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag samt ett tilläggsförslag. Ordföranden frågar om 
arbetsutskottet kan tillstyrka utbildningsnämndens förslag och finner att så sker. Därefter frågar 
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ordföranden om arbetsutskottet antar eller avslår Michael Plogells (FR) tilläggsförslag och finner 
att arbetsutskottet antar förslaget.  
  
 

Beslutsunderlag 
 §30 UN Biblioteksplan 2022-2025(161915) 
 Biblioteksplan 2022-2025(160281) 
 Biblioteksplan 2022-2025(160343) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§126     KS2021/315 

 
Remiss: Reviderat Hälso- och sjukvårdsavtal med tillhörande 
överenskommelser  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar upprättat förslag till reviderat Hälso- och sjukvårdsavtal med tillhörande 
överenskommelser. 
 

Ärendet 
VästKoms styrelse beslutade 2022-03-08 att ställa sig bakom förslaget till reviderat Hälso- och 
sjukvårdsavtal med tillhörande överenskommelser. VästKoms styrelse rekommenderar 
kommunalförbunden att i sin tur rekommendera sina respektive medlemskommuner att fatta 
beslut om Hälso- och sjukvårdsavtalet och därefter teckna avtal med Västra Götalandsregionen. 
Beredningen Välfärd och Kompetens behandlade ärendet 2022-03-16 och beslut togs därefter av 
ordförande för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund.  
  
Hälso- och sjukvårdsavtalet reglerar samverkan och ansvar för hälso- och sjukvård mellan länets 
49 kommuner och region Västra Götaland. 
  
Socialnämnden behandlade ärendet på sammanträde 2022-05-19, § 62, och ställer sig bakom 
upprättat förslag till reviderat Hälso- och sjukvårdsavtal och föreslår att kommunstyrelsen antar 
avtalet.  
  
Deadline för svar till Boråsregionen är 2022-06-30.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen antar upprättat förslag till reviderat Hälso- och 
sjukvårdsavtal med tillhörande överenskommelser. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §62 SN, 2022-05-19, Reviderat Hälso- och sjukvårdsavtal och tillhörande 

överenskommelser 
 Hälso- och sjukvårdsavtal med tillhörande överenskommelser 
 Rekommendation att anta Färdplan Nära vård samt reviderat Hälso- och sjukvårdsavtal, 

ordförandebeslut 
 Färdplan Länsgemensam strategi för god och nära vård 
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 med tillhörande överenskommelser 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§127     KS2021/286 

 
Riktlinjer visselblåsarfunktion i Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för visselblåsarfunktion i Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Lagen om skydd för personer som rapporterar om missförhållanden (”visselblåsarlagen”) trädde i 
kraft den 17 december 2021. Lagen innebär bland annat att såväl privata som offentliga 
arbetsgivare som har 50 eller fler arbetstagare ska vara skyldiga att ha interna 
visselblåsarfunktioner. Kravet på att införa visselblåsarfunktioner är tvingande och det har givits 
möjlighet att införa den stegvis beroende på verksamhetens storlek. Den 17 juli 2022 ska samtliga 
offentliga arbetsgivare som har 50-249 arbetstagare samt alla (såväl privata som offentliga) 
arbetsgivare som har minst 250 arbetstagare vara skyldiga att ha en visselblåsarfunktion på plats.  
  
Bollebygds kommun har tillsammans med Mark och Svenljunga kommun upphandlat 
visselblåsarfunktionen och den beräknas vara i drift i god tid innan 17 juli. Inför införandet 
behöver riktlinjer för visselblåsarfunktion antas och rutiner framarbetas. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för visselblåsarfunktion i Bollebygds kommun. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Beslutsunderlag 
 Riktlinjer för visselblåsarfunktion i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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